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Wij namen kennis van de voorgestelde tijdelijke subsidieregeling en willen daar 
namens Federatie NRK en onze achterban van kunststofverwerkende bedrijven 
graag een reactie op geven. 

Allereerst willen wij onze dank uitspreken voor het feit dat de overheid mee wil 
denken met het oplossen van de opgave waarvoor de kunststofverwerkende 
industrie (nota bene: dit is niet dezelfde groep als de producenten van plastics) zich 
mogelijk gesteld zal zien de komende jaren. Wij schrijven “mogelijk” omdat de NCPN 
(de Nationale Circulaire Plastics Norm), in tegenstelling tot hetgeen gesuggereerd 
wordt in de begeleidende documenten bij de subsidieregeling, nog geen voldongen 
feit is. 

Nederlandse kunststofverwerkers zullen mogelijk op grond van de NCPN en 
vooruitlopend op Europese wetgeving op dit vlak, met ingang van 2027 verplicht 
worden een bepaald % gerecycled  of biobased plastic toe te passen in de producten 
die zij vervaardigen voor de Nederlandse markt.  

De kunststofverwerkende industrie staat op zich positief tegenover het bijmengen 
van gerecyclede plastics, daar waar dat mogelijk is en niet vanwege conflicterende 
voorschriften belemmerd wordt. Veel kunststofbedrijven hebben de afgelopen jaren 
dan ook al stappen gezet in het opdoen van kennis en ervaring in het verwerken van 
recyclaat en/of biobased plastic. Sommige bedrijven draaien inmiddels voor een 
belangrijk deel op recyclaat, andere bedrijven lopen tegen belemmeringen aan en 
een klein deel heeft de eerste stappen op dit terrein nog niet gezet.  

Wij begrijpen dat de voorgestelde subsidieregeling vooral voor die laatste groep 
bedoeld is. Een aanmoedigingspremie om de eerste stappen te gaan zetten. Wij 
waarderen deze geste en wij hopen dat veel van de bedrijven waarvoor deze 
regeling bedoeld is, er gebruik van zullen maken. 

 

Dit neemt niet weg dat wij ons genoodzaakt zien hier ook een kritische noot bij te 
plaatsen. 

Wij menen dat het grootste deel van onze leden zich inmiddels heeft verdiept in de 
mogelijkheden en onmogelijkheden van het bijmenging van gerecyclede plastics 
en/of biobased plastics, daarmee waar mogelijk ervaring heeft opgedaan en dit, waar 
mogelijk, ook inzet in de dagelijkse productieprocessen. 



Wij benadrukken hier “waar mogelijk” aangezien de inzet van recyclaat en/of 
biobased materiaal slechts in beperkte mate verhinderd of beperkt wordt door 
onbekendheid met deze materialen. 

De problemen zitten veeleer in de beperkte beschikbaarheid van kwalitatief 
hoogwaardig recyclaat, in het vooralsnog ontbreken van voedselveilige stromen, in 
de hogere prijzen die vaak voor deze producten aan de leveranciers betaald moeten 
worden terwijl deze meerprijzen niet doorbelast kunnen worden aan de klanten en 
ook vooral in het feit dat de NCPN uitsluitend van toepassing zal zijn op Nederlandse 
verwerkers en de door hen vervaardigde producten die afgezet worden op de 
Nederlandse markt. Door die laatste beperking wordt de concurrentiepositie van 
Nederlandse bedrijven ernstig aangetast. Daarop zullen verder ingaan wanneer de 
NCPN zelf voorgelegd wordt. 

De voorgestelde subsidieregeling is derhalve zeker een vriendelijke en door ons 
gewaardeerde geste, maar tegelijkertijd staat dit naar alle waarschijnlijkheid in geen 
verhouding tot de schade die onze sector mogelijk te wachten staat.  
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